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ACTA NÚM. 171 
 
 
 
Rector 
Francisco Javier Lafuente Sancho 
 
Secretària general 
Esther Zapater Duque 
 
Equip de Govern 
Maite Carrassón López de Letona 
Xavier Gabarrell Durany 
Isabel Galán Mañas 
Assumpció Malgosa Morera 
Xavier Ramos Morilla 
Tatiana Rovira Faixa 
Rosa María Sebastián Pérez 
 
 
 
Gerent 
Jaume Tintoré Balasch 
 
Degans i directors de centre 
Xavier Ballart i Hernández 
Marta Bertrán Tarrés 
Ian Blanes García 
Andrés Chamarro Lúsar 
Juan Jesús Donaire Benito 
Margarita Freixas Alás 
Isidre Gibert González 
Manel López Béjar 
Enric Marín Otto 
Salvador Navarro Soto 
Judith Panadés Martí 
Olga Torres Hostench 
 
Directors de departament 
Laila Darwich Soliva 
David Manuel Gómez Gras 
Josep Antoni Iglesias Fonseca 
Marta Prat Sabater 
 
 
Directors d’institut 
Jordi Pàmies Rovira 
Isabel Pont Castejón 
 
Representants del professorat 
claustral (sector A) 
Juan Antonio Baeza Labat 
Jordi Bartolomé Filella 
Ester Fernández Gimeno 
Jordi Nadal Tersa 
 

 
 
A Bellaterra, a les 9.30 h del dia 24 d’abril del 
2024, es reuneix, en sessió ordinària, el 
Consell de Govern de la Universitat 
Autònoma de Barcelona, sota la presidència 
del rector, Javier Lafuente Sancho. 
Assisteixen a la reunió els membres del 
Consell assenyalats al marge.  
 
S’han excusat d’assistir-hi Susana Navas 
Navarro, degana de la Facultat de Dret; Eva 
Anduiza Perea i Pere Ysàs Solanes, 
representants del professorat claustral del 
sector A; Francesc Foguet Boreu, 
representant del professorat del sector A, en 
substitució del qual hi assisteix Francesc 
Cortès i Mir, professor de l’Àrea de Didàctica; 
Tania Nadal Vicens, presidenta del Consell 
Social; Òscar Losada García, representant 
de l’alumnat. No hi assisteixen Carlos 
Martínez Lizama i Juan Manuel Leyva Moral, 
representants del professorat claustral del 
sector B; Salma Halhoul el Harrak i Uxia 
Aguiló Peláez, representants de l’alumnat del 
sector C; Iris Parra Jounou, representant de 
l’alumnat de doctorat i Andreu Pompas 
Alcaraz, representant del personal tècnic, de 
gestió i d’administració i serveis (sector D). Hi 
assisteixen amb veu i sense vot Pedro de 
Alcántara-Garcia Briones, cap del Gabinet 
Jurídic, i Isabel García Pérez, cap de l’Oficina 
de Coordinació Institucional. Hi assisteix com 
a convidat David Sánchez Solbes, president 
del Comitè d’Empresa del Personal Tècnic, 
de Gestió i d’Administració i Serveis. 
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Representants del professorat 
claustral (sector B) 
Xavier Verge Mestre 
 
 
Representants del personal tècnic, de 
gestió i d’administració i serveis (sector 
D) 
Ernesto Castaños Moreno 
Juan Montesinos Andrade 
 
 
Representants de l’alumnat  
(sector C) 
Laura Alloza Ollés 
Ona Farré Perisé 
Aniol Freixas Torrent 
 
Representants del Consell Social 
Ramon Alberich Ferrer 
Montserrat López Merlos 
 

 
 
Ordre del dia 
 
1. Aprovació de l’acta de la sessió anterior 
 
2. Informe del rector 
 
3. Afers econòmic-pressupostaris: 
 

3.1. Modificació del model de de distribució del pressupost de funcionament a centres 
i a departaments 

 
4. Afers acadèmics: 
 

4.1. Aprovació de títols de grau 
4.2. Extinció de títols de grau 
4.3. Aprovació de títols de màster universitari 
4.4. Extinció de títols de màster universitari 
4.5. Aprovació de títols de màsters de formació permanent i diplomes 

 
5. Estructures bàsiques i serveis de la UAB: 
 

5.1. Canvi de denominació de la Facultat de Psicologia 
5.2. Ratificació de la modificació del reglament de la Facultat de Ciències de 
l’Educació 

 
6. Propostes de normatives: 
 

6.1. Aprovació del Programa de Política Climàtica de la UAB 
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6.2. Aprovació de la Política de la facultat o escola davant situacions de violències 
de gènere i LGTBI-fòbiques i altres discriminacions 
6.3. Aprovació del Reglament del Registre del Teixit Associatiu de la UAB 
6.4. Aprovació de la modificació del Reglament del Consell d’Estudiants de la UAB 
6.5. Aprovació de la modificació del Procediment de gestió dels conflictes d’interès 
en matèria de contractació pública a la UAB 

 
7. Cessions d’espais i d’altres béns de titularitat de la UAB 
 
8. Nomenament de doctor o de doctora honoris causa: 
 

8.1. Nomenament de doctora honoris causa: Facultat de Medicina 
 
9. Afers de tràmit 
 

9.1. Aprovació dels complements retributius addicionals per mèrits de recerca del 
personal docent i investigador. Avaluació AQU Catalunya 2022  

 
10. Torn obert de paraules 
 
 
Desenvolupament de la sessió:  
 
La secretària general obre la sessió, dona la benvinguda als membres del Consell de 
Govern i informa de la incorporació del doctor Xavier Ballart Hernández, degà de la 
Facultat de Ciències Polítiques i Sociologia, en substitució de la doctora Olga Serradell 
Pumareda. La secretària general segueix informant de les incidències d’assistència dels 
membres de l’òrgan. 
  
Proposa una alteració en l’ordre del dia per tal de tractar el punt 4 després del punt 1. 
Tots els assistents mostren la seva conformitat en la modificació del tractament de l’ordre 
del dia.  
 
 
1. Aprovació de l’acta de la sessió anterior 
 
Per assentiment, el Consell de Govern acorda aprovar l’acta de la sessió del 12 de març 
del 2024. 
 
 
4. Afers acadèmics: 

 
4.1. Aprovació de títols de grau 
 
La secretària general dona la paraula a la vicerectora d’Estudis i de Qualitat, qui informa 
de la proposta de creació de títols de grau, la qual reuneix els requisits exigits per la 
UAB per a la creació d’aquest tipus de títol i de la qual va informar favorablement la 
Comissió d’Afers Acadèmics de 16 d’abril de 2024. 
  
Per assentiment el Consell de Govern acorda el següent:  
 
PRIMER. Aprovar la creació del títol de grau següent: 
 

- Humanitats i Gestió de la Cultura 
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SEGON. Elevar l'aprovació de la creació del títol de grau al Consell Social per tal 
que exerceixi les seves competències. 
 
TERCER. Encarregar a la vicerectora d’Estudis i d’Innovació Docent l'execució i 
el seguiment dels acords primer i segon. Govern 
 
QUART. Comunicar aquests acords a la vicegerent d'Ordenació Acadèmica, per 
tal que porti a terme les mesures necessàries per a fer-los efectius. 
 
4.2. Extinció de títols de grau 

 
La secretària general dona la paraula a la vicerectora d’Estudis i de Qualitat, qui informa 
de la proposta de supressió d’un títol de grau que ha presentat el centre corresponent i 
de la qual va informar favorablement la Comissió d’Afers Acadèmics de 16 d’abril de 
2024. 
 
Per assentiment el Consell de Govern acorda el següent:  
 
PRIMER. Aprovar l’extinció del títol de grau següent: 
 

- Ciències Ambientals 
 
SEGON. Elevar l'aprovació de la supressió del títol de grau al Consell Social per 
tal que exerceixi les seves competències. 
 
TERCER. Encarregar a la vicerectora d’Estudis i d’Innovació Docent l'execució i 
el seguiment dels acords primer i segon. 
 
QUART. Comunicar aquests acords a la vicegerent d'Ordenació Acadèmica, per 
tal que porti a terme les mesures necessàries per a fer-los efectius. 
 
4.3. Aprovació de títols de màster universitari 
 
La secretària general dona la paraula a la vicerectora d’Estudis i de Qualitat, qui informa 
de la proposta de creació de títols de màster universitari que han presentat els centres 
corresponents i de la qual va informar favorablement la Comissió d’Afers Acadèmics de 
24 de gener i de 16 d’abril de 2024. 
 
Per assentiment el Consell de Govern acorda el següent:  
 
PRIMER. Aprovar la creació dels títols de màster universitari següents: 
 

- Erasmus Mundus en Education Policies for Global Development 
 
- Història de la Ciència, Patrimoni i Comunicació Científica 

 
SEGON. Elevar l'aprovació de la creació de títols de màster universitari al Consell 
Social per tal que exerceixi les seves competències. 
 
TERCER. Encarregar a la vicerectora d’Estudis i d’Innovació Docent l'execució i 
el seguiment dels acords primer i segon. 
 
QUART. Comunicar aquests acords a la vicegerent d'Ordenació Acadèmica, per 
tal que porti a terme les mesures necessàries per a fer-los efectius. 
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4.4. Extinció de títols de màster universitari 
 
La secretària general dona la paraula a la vicerectora d’Estudis i de Qualitat, qui informa 
de les propostes d’extinció dels títols de màster universitari que han presentat els 
centres corresponents i de les quals es va informar favorablement a la sessió de la 
Comissió d’Afers Acadèmics de 24 de gener i de 16 d’abril de 2024. 
 
Per assentiment el Consell de Govern acorda el següent:  
 
PRIMER. Aprovar l’extinció dels títols de màster universitari següents: 
 

- Arxivística i Gestió de Documents 
 
- Biologia, Genòmica i Biotecnologia Vegetals / Plant Biology, Genomics and 

Biotechnology 
 
- Erasmus Mundus en Literatura Infantil, Mitjans de Comunicació i Cultura / 

Children’s Literature, Media and Culture 
 
SEGON. Elevar l'aprovació de l’extinció dels títols de màster universitari al Consell 
Social per tal que exerceixi les seves competències. 
 
TERCER. Encarregar a la vicerectora d’Estudis i d’Innovació Docent l'execució i 
el seguiment dels acords primer i segon. e Govern 
 
QUART. Comunicar aquests acords a la vicegerent d'Ordenació Acadèmica, per 
tal que porti a terme les mesures necessàries per a fer-los efectius. 
 
4.5. Aprovació de títols de màsters de formació permanent i diplomes 

 
La secretària general dona la paraula a la vicerectora d’Estudis i de Qualitat, Tatiana 
Rovira, qui informa de la proposta de creació de títols de màster de formació permanent 
i de diploma d’especialització que s’ha  presentat a l’Escola de Postgrau, després de 
revisar la documentació justificativa corresponent que acredita que les propostes 
reuneixen els requisits exigits per la UAB per a la creació d’aquest tipus de títols. La 
Comissió d’Afers Acadèmics de 24 de gener i de 16 d’abril de 2024 va informar 
favorablement de les propostes. 
 
Per assentiment el Consell de Govern acorda el següent:  
 
PRIMER. Aprovar la creació dels títols de màster de formació permanent 
següents: 
 

- Health Innovation and Entrepreneurship 
 
- Gestió i Coordinació d'Assaigs Clínics 
 
- Infermeria Oftalmològica 
 
- Pràctica Clínica en Malalties Autoimmunes Sistèmiques 
 
- Habitatge i Ciutat 

 
SEGON. Aprovar la creació del títol de diploma d’especialització següent: 
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- No Ficció per a Televisió i Plataformes 
 
- Iŀlustració i Gràfica Narrativa: Creació i Oficinsell de Govern 
 
- Gènere i Drets Humans 

 
TERCER. Aprovar la creació del títol de diploma d’expert següent: 
 

- Advanced Design for Mobile Communications and Space Devices 
 
QUART. Elevar l'aprovació de la creació de títols de màster de formació permanent 
i de diploma d’especialització al Consell Social per tal que exerceixi les seves 
competències. 
 
CINQUÈ. Encarregar a la vicerectora d’Estudis i d’Innovació Docent l'execució i el 
seguiment dels acords primer a tercer. 
 
SISÈ. Comunicar aquests acords a la vicegerent d'Ordenació Acadèmica, per tal 
que porti a terme les mesures necessàries per a fer-los efectius. 
 
 
2. Informe del rector 
  
El rector comença el seu informe felicitant la degana de la Facultat de Filosofia i Lletres, 
la doctora Margarita Freixas, per la seva reelecció, li desitja tots els èxits i es posa a la 
seva disposició per ajudar-la en les seves tasques. També dona la benvinguda i felicita 
el doctor Xavier Ballart, nou degà de la Facultat de Ciències Polítiques i Sociologia i 
agraeix les funcions desenvolupades per la degana sortint, la doctora Olga Serradell. 
 
Explica els canvis de l’equip de govern esdevinguts el proppassat 17 d’abril de 2024 en 
què van deixar l’equip de govern, a petició pròpia, la doctora Maria Valdés, vicerectora 
d’Estudis i Innovació Docent, i el doctor Màrius Martínez, vicerector de Relacions 
Internacionals. Agraeix la feina duta a terme pels vicerectors sortints al capdavant dels 
vicerectorats durant tres anys i mig. Davant aquestes renúncies al càrrec, el rector va 
reestructurar l’equip de govern i, en aquest sentit, la doctora Tatiana Rovira es va fer 
càrrec del vicerectorat d’Estudis i de Qualitat i la doctora Laura Santamaria va assumir 
el vicerectorat de Relacions Internacionals i de Política Lingüística. També explica que 
dilluns passat va nomenar directora de l’Escola de Postgrau la doctora Francisca 
Blánquez i avui mateix s’ha incorporat a l’equip de govern el doctor José Luis Muñoz, 
com adjunt a la vicerectora d’Alumnat i d’Ocupabilitat per donar suport al professorat 
amb estudiantat amb NESE, impulsar la innovació i la formació docent i altres accions 
de participació estudiantil i dinamització comunitària. Destaca la cohesió i la forma de 
treballar de l’equip de govern, amb despatxos periòdics i comissions sectorials que 
afronten els diferents temes d’una manera conjunta, la qual cosa ha permès que en lloc 
nomenar nous membres, optés per proposar a l’equip fer una redistribució de les 
competències. Aquesta proposta es va valorar de forma positiva per part de tots els 
vicerectors i van assumir tots els objectius de l’equip de govern per a l’any 2024 de forma 
col·legiada.  
 
Respecte al nomenament de la directora de l’Escola de Postgrau es justifica perquè en 
l’actualitat s’estan impulsant les microcredencials com un element clau en la formació 
permanent en el futur immediat. Creu que l’Escola de Postgrau ha de ser un element 
clau en la connexió de la universitat amb la societat i la forma natural de mantenir la 
ciutadania permanentment qualificada per donar resposta als canvis que cada vegada 
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transcorren més ràpidament. Incideix que aquesta és una decisió estratègica i amb visió 
de futur, assignar una persona amb dedicació exclusiva a l’Escola de Postgrau. 
 
Informa que a la darrera reunió de la CRUE es van crear dos grups de treball, un per 
definir els àmbits de coneixement i un altre per treballar les especialitats. Tots dos grups 
tenen l’objectiu de traslladar al Ministeri la visió de la CRUE de cara a la regulació dels 
àmbits de coneixement, els camps d’estudi i les especialitats de coneixement. El rector 
forma part de la Comissió d’Especialitats, i ja estan analitzant una llista inicial que va 
lliurar el Ministeri. Els grups posaran en comú les conclusions. Comenta que el 
plantejament del Ministeri és que els àmbits de coneixement han de ser molt genèrics, 
únicament per adscriure els llocs de treball, i les especialitats seran les perfilacions 
màximes que es podran utilitzar en els concursos de PDI. 
 
Explica que el 16 d’abril de 2024 va tenir lloc el Consell de Govern de l’AQU en què es 
va tractar l’inici del procés d’emissió de les credencials d’excel·lència en recerca, 
desenvolupament i innovació. S’ha fet un anàlisi de diferents referents estatals i 
internacionals (REF-UK, departaments d’excel·lència d’Itàlia, Severo Ochoa i Maria de 
Maeztu). S’han fet reunions tècniques per avaluar el programa de SGR a l’AGAUR, 
l’avaluació de centres a la Fundació CERCA i l’acreditació TECNIO a ACCIÓ. S’està fent 
una avaluació dels indicadors de què disposa el sistema català (UNEIX). S’està fent un 
disseny inicial del sistema d’avaluació i s’està definint el pla pilot. Abans del mes de juny 
es crearà la Comissió per a l’Emissió de les Credencials d’Excel·lència per a la qual es 
nomenarà un president o una presidenta. Al segon semestre, es designaran els 
membres de la Comissió i el CIC aprovarà formalment el màxim d’unitats que l’agència 
pot avaluar. Pel que fa a l’execució del Pla Pilot, s’iniciarà el 2025. També es va informar 
de l’adaptació de les acreditacions per a professorat permanent laboral: la REACU 
(Xarxa d’Agències de Qualitat Espanyoles) ha aprovat, a l’espera de ser ratificat, l’acord 
de criteris mínims comuns. La recerca ha de constituir un mínim del 50 % del mèrits 
avaluats. La docència ha de constituir un mínim del 25 % dels mèrits avaluats. L’inici de 
l’avaluació basada en els nous criteris serà a principis de 2025. 
  
El 15 d’abril de 2024 va tenir lloc el primer Consell d’Universitats presidit per la ministra 
Morant. La ministra va exposar les polítiques generals per a l’actual mandat: en l’horitzó 
temporal del 2023 pretén assolir l’1,25 % del PIB en inversió publica en R+D; el 3 % del 
PIB en inversió total en R+D i l’1 % del PIB en finançament d’universitats. La ministra 
també va informar que quan s’ha arribat a la màxima afiliació de la Seguretat Social, una 
de cada cinc ocupacions creades està relacionada amb el coneixement. Va comentar 
que la temporalitat en els contractes laborals relacionats amb el coneixement és del 7 %, 
però a les universitats la temporalitat és del 41 %. Respecte al programa INCORPORA, 
es volen crear 3.400 places d’ajudant doctor finançades pel govern espanyol durant sis 
anys. Això suposarà 150 milions d’euros l’any, durant sis anys. Les comunitats 
autònomes hauran d’assumir un terç del cost de les 5.100 places totals que 
s’incorporaran al llarg d’aquests sis anys (finançaran 1.700 places addicionals de les 
5.100 places). Catalunya està totalment compromesa en el compliment d’aquesta 
proposta del Ministeri. També va parlar d’incrementar les beques fins a 1.138 milions 
d’euros. Va informar que la posició de la innovació d’Espanya en els rànquings 
internacionals (29) no estava correlacionada amb la nostra posició en ciència (11) i que 
de les convocatòries públiques de projectes, les universitats n’assoleixen 
aproximadament dues terceres parts. També han incrementat el pressupost per a les 
convocatòries Severo Ochoa i Maria de Maetzu per aquest 2024 a 76 milions d’euros. 
També hi ha una nova convocatòria d’infraestructures i un increment del programa de 
doctorats industrials de 4 a 8 milions d’euros. El rector comparteix la seva preocupació 
per trobar mecanismes que ens permetin fer un salt endavant i per assolir-ho cal una 
aposta pressupostària per part dels governs espanyol i català. La ministra també informa 
que estan treballant amb l’esborrany del sexenni de transferència sense poder precisar-
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ne les dates. També estan treballant per identificar i definir les condicions perquè una 
institució sigui reconeguda com a universitat. Finalment, el rector comenta que es va 
informar que el programa FORTALEZE, que s’havia iniciat com una prova únicament 
dirigida a centres de recerca mèdica amb acreditació de l’Institut de Salut Carlos III, es 
generalitzaria i aniria dirigit a donar finançament basal als grups de recerca, amb 
l’objectiu de destinar el 2030 tants recursos com el Programa de Promoció General de 
Coneixement del Ministeri. El 50 % del finançament podria venir d’aquest programa. El 
començaran amb l’objectiu d’arribar al 50 % el 2030. També ens va informar que com 
que no hi ha llei de pressupostos, estan revisant el projecte de llei en marxa d’altres 
ministeris en què sigui possible incorporar les modificacions necessàries que permetin 
eliminar les incompatibilitats del professorat substitut.  
 
Ahir es va celebrar una edició més de La Comunitària en la qual es va donar visibilitat al 
teixit associatiu i els serveis que tenim al campus i, òbviament, tot acompanyat 
d’activitats esportives i culturals. Es van celebrar activitats a la plaça Cívica, l’Eix Central, 
l’Espai SiS, el SAF, el teatre, l’Hotel d’Entitats, el Centre de Recursos, l’Hemeroteca 
General-Biblioteca de Comunicació, l’edifici Àgora, la Facultat de Filosofia i Lletres i a 
les facultats de Ciències i de Biociències. Al migdia també hi va haver una 
arrossada a la Cívica amb una bona afluència de persones. El rector agraeix a la 
vicerectora Galán la seva proposta de fa dos anys d’incorporar aquest model de festa a 
la UAB, molt més en la línia de la nostra missió i valors com a universitat pública i a les 
persones responsables de l’organització, perquè va tornar a ser una jornada d’èxit i 
participació. 
  
Aquest mes d’abril es van trobar durant un dia i mig les rectores, rectors, presidentes i 
presidents de Consell Social de l’Associació Catalana d’Universitats Públiques (ACUP) 
per fer un anàlisi del paper del sistema universitari públic català i plantejar les necessitats 
mínimes per poder continuar sent motors de transformació, progrés i benestar al servei 
del país. Es va aprovar la Declaració de Calonge, en la qual es van plantejar quatre 
eixos (impacte social; estudiants i professionals universitaris; infraestructures 
universitàries; recursos i estructures) amb dotze mesures de política pública per reforçar 
el sistema universitari públic i es va traslladar als grups parlamentaris perquè tinguin 
coneixement del posicionament de les universitats.  
  
Explica que el 18 d’abril de 2024 va tenir lloc la primera Jornada Ocupacional de 
Veterinària (JOV) i demà tindrà lloc la desena edició de la MEMEnginy a l’Escola 
d’Enginyeria.  
  
Respecte als estatuts, dona la paraula a la secretària general, qui informa del nombre 
d’esmenes presentades pels claustrals a l’avantprojecte d’estatuts (43). Demà, dia 25, 
es reunirà la mesa del claustre i la Comissió Redactora dels Estatuts i es valorarà 
l’admissibilitat de les esmenes. A partir d’aquí, la Comissió Redactora dels Estatuts 
treballarà les esmenes per veure la possibilitat de transigir-les amb els seus proponents. 
Amb aquests tràmits se segueix el procediment aprovat pel claustre ara fa gairebé un 
any. Al pròxim claustre del dia 30 de maig de 2024, les esmenes seran objecte de votació 
per arribar a disposar d’un projecte d’estatus que se sotmetrà a aprovació en un segon 
claustre extraordinari que, previsiblement, tindrà lloc a finals del mes de juny de 2024. 
 
Informa de premis i distincions obtinguts per membres de la Universitat: la UAB ha rebut 
1,2 milions d’euros del Programa Indústria del Coneixement de la Generalitat per 
desenvolupar 15 projectes per impulsar la valorització i la transferència de la recerca. El 
doctor Salvador Ventura, de l’IBB, ha estat elegit membre de l’Acadèmia Europea en 
reconeixement a la seva tasca investigadora. José Luis Molina, catedràtic 
d’Antropologia, integra el grup que desenvolupa un projecte de recerca beneficiari del 
Programa Fundamentos de la Fundació BBVA. Carlos Bueno, doctorand del 
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Departament de Sociologia, ha estat beneficiari de les beques INPhINIT de la Fundació 
“la Caixa”. Ainhoa Castaño, estudiant del doble grau en Enginyeria Informàtica i 
Enginyeria Electrònica de Telecomunicació, ha rebut el Premi Talent Jove. Natàlia 
Espasandín i Alicia Albaladejo, estudiants de Medicina, han obtingut la 4a i 5a millors 
posicions en la convocatòria d’enguany a l’examen de metge intern resident (MIR). Pel 
que fa a les distincions organitzades per la mateixa universitat: s’han donat 33 premis 
als millors Treballs de Final de Grau amb perspectiva de gènere sobre ecofeminisme, 
violència de gènere, mites de la feminitat o noves masculinitats, entre d’altres. Els premis 
als millors TFG de transformació per a la justícia global han premiat 34 treballs sobre 
temes com el canvi climàtic, el racisme, la bretxa digital o la justícia social. Carles Górriz, 
professor del Departament de Dret Privat, ha guanyat el Premi a l’Excel·lència Docent 
de la UAB 2024 pel caràcter innovador de la seva docència caracteritzada per posar 
l’estudiant al centre del procés d’ensenyament-aprenentatge.  
  
La vicerectora d’Alumnat i d’Ocupabilitat explica que a la darrera reunió de la Comissió 
d’Alumnat i d’Ocupabilitat es va aprovar el Pla d’Ocupabilitat. Estableix com a objectius 
facilitar el desenvolupament professional de l’alumnat i de les persones titulades per tal 
d’acompanyar-les en la inserció al mercat laboral i en la transició professional i donar 
les eines perquè identifiquin els elements que incideixen en l’ocupabilitat al llarg de la 
vida laboral. Aquests objectius es van plasmar en la Pla Estratègic de la UAB 2018-
2030. Aquest pla és el resultat d’un procés previ de reflexió realitzat durant els anys 2021 
i 2022 en el qual van participar tots els agents de la UAB que intervenen en el sistema 
d’ocupabilitat. Aquest procés tenia com a objectiu dur a terme una diagnosi del sistema 
d’ocupabilitat de la UAB. S’estructura en els vuit eixos. Comenta que el seguiment del 
pla el farà el Servei d’Ocupabilitat, els centres, Alumni UAB i el Parc de Recerca 
(PRUAB).  
 
Un cop finalitzat l’informe, la secretària general obre un primer torn de paraules on es 
debat sobre els temes següents: (i) Es demanen més explicacions sobre àmbits de 
coneixement i especialitats. El rector explica la creació de dos grups de treball per tal de 
traslladar conclusions al Ministeri. (ii) Es comenta que si hi ha hagut poques esmenes a 
l’avantprojecte d’estatuts pot ser perquè hi ha hagut poc temps per presentar-les. La 
secretària general comenta que en el període d’exposició pública es van fer quasi 780 
aportacions per part dels membres de la comunitat universitària, la totalitat de les quals 
van ser valorades i que gairebé el 50 % van ser admeses per la Comissió Redactora 
dels Estatuts. Comenta que altres aportacions no es van acceptar perquè s’han de 
treballar en aprovar el reglament general de centres i estructures. Comenta que el 
termini de presentació d’esmenes ve regulat pel procediment establert a la normativa de 
modificació dels estatuts aprovat pel claustre. També comenta que el nombre d’esmenes 
presentades és similar a les que es van presentar el 2003 quan es van aprovar els 
actuals estatuts. (iii) Hi ha una intervenció respecte a la dimissió dels vicerectors en el 
sentit que no va ser el moment idoni per dur-la a terme i que per part de l’equip de govern 
es va gestionar molt bé la situació i que en queda reforçat l’equip de govern. El rector 
comenta que l’equip ha de governar i que els membres de l’equip li van donar suport per 
continuar en tot moment.  
 
La secretària obre un segon torn d’intervencions en què es debat sobre els temes 
següents: a) S’agraeix la feina feta per la doctora Serradell i es felicita el nou degà de la 
Facultat de Ciències Polítiques i Sociologia. També es felicita els vicerectors —doctors 
Valdés i Martínez— que van dimitir la setmana passada per la feina feta. b) Hi ha dues 
intervencions en què es valora la dimissió dels dos vicerectors com un fet molt important 
i s’agraeix una valoració crítica d’aquest fet per part del rector i sobre el seu lideratge. 
També es pregunta per què es nomena un adjunt quan falta poc temps per finalitzar el 
mandat d’aquest equip. El rector manifesta que no ha fet cap judici de valor respecte a 
la renúncia al càrrec feta pels vicerectors, ni ho farà en el futur. Considera que aquest 
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fet no ha de ser qualificat com una crisi. Pel rector, una  crisi va ser quan dos membres 
de l’equip van haver de deixar el càrrec per causes relacionades amb la salut o quan va 
haver de gestionar el COVID-19, o el ciberatac. També demana que no es barregin 
dimissions voluntàries de caire polític amb la destitució d’un vicegerent que va ser 
decidida pel gerent dins la gestió ordinària de la Universitat. La secretària general 
comenta que la figura de l’adjunt té sentit per donar resposta a una necessitat de fa 
quatre anys. Considera que no es pot dir que no s’ha fet feina en l’àmbit del Suport a 
Estudiants amb Necessitats Educatives Específiques (PIUNE) i el de Necessitats 
Específiques de Suport Educatiu (NESE). c) Es torna a preguntar sobre aspectes 
concrets dels àmbits de coneixement i especialitats i es demana si les especialitats 
determinen les adscripcions a un àmbit. El rector comenta que no se sap com acabarà 
la qüestió. Creu que una mateixa especialitat pot estar en dos àmbits de coneixement 
diferents. Això no s’aplicarà al professorat associat i es vol que entri en vigor abans de 
vacances.  
 
 
3. Afers econòmic-pressupostaris: 

 
3.1. Modificació del model de de distribució del pressupost de funcionament a centres i 
a departaments 
 
La secretària general dona la paraula al vicerector d’Economia, qui presenta la 
modificació del model de distribució del pressupost de funcionament a centres i 
departaments el qual va ser aprovat per acords de Consell de Govern de data 10 de 
juliol de 2018, de 30 d’octubre de 2019, de 7 de juliol de 2022 i d’1 de febrer de 2023 i 
que el proppassat 22 de març de 2024 la Comissió d’Economia i d’Organització va 
informar favorablement de la seva modificació. Comenta que es proposa repartir el 
pressupost del 2024 de la mateixa manera que es va fer el 2023 i el 2022. Explica que 
el model estableix un 5 % del pressupost de distribució per a incentius (clàusula 3), que 
es basen en dos indicadors: nombre de graus d’excel·lència (centres) i trams ponderats 
(departaments). Per al 2024, proposa que la distribució dels incentius es faci en funció 
exclusivament de les enquestes d’avaluació del professorat de cada centre.  
 
La secretària general obre un torn de paraules, en què la degana de Filosofia i Lletres 
comenta que no va poder assistir a la reunió de degans en què es va corregir el criteri 
de valoració per als departaments però no per a facultats. Es valoren diferents criteris 
de determinació del repartiment de recursos.  
  
Es vota la proposta d’acord amb 31 vots favor, 1 abstenció (Margarita Freixas) i cap vot 
en contra. 
 
Per majoria reglamentària el Consell de Govern aprova el següent: 
 
PRIMERA. Aprovar la modificació del Model de distribució del pressupost de 
funcionament a centres i departaments, segons document que s’annexa núm. 1. 
 
SEGONA. Comunicar l’acord al gerent i a la vicegerent d'Economia per tal que 
porti a terme les mesures necessàries per a fer-lo efectiu. 
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5. Estructures bàsiques i serveis de la UAB: 

 
5.1. Canvi de denominació de la Facultat de Psicologia 
 
La secretària general presenta la modificació del Reglament de la Facultat de Psicologia 
aprovat pel Consell de Govern el 21 d’abril de 2005 i modificat el 10 de maig de 2016 
per aprovar el canvi de denominació de la Facultat de Psicologia per Facultat de 
Psicologia i de Logopèdia. Explica que el 13 de novembre de 2023, la Junta de la 
Facultat de Psicologia va aprovar la proposta de modificació de la denominació de la 
Facultat descrita. De conformitat amb l’article 13.5 dels Estatuts correspon obrir un 
termini de 15 dies per tal que les facultats, les escoles, els departaments, els instituts 
universitaris de recerca i el personal acadèmic afectat presentin, si ho consideren 
convenient, al·legacions motivades sobre la proposta de canvi de denominació de la 
Facultat de Psicologia i, eventualment, que les facin arribar a la Secretaria General. 
  
La secretària general dona la paraula al degà de la Facultat de Psicologia qui informa 
que el motiu d’aquesta proposta de canvi és el de donar visibilitat al grau en Logopèdia. 
 
Per assentiment el Consell de Govern acorda el següent:  
 
PRIMER. Obrir un termini de 15 dies per tal que les facultats, escoles, 
departaments, instituts universitaris d'investigació i personal acadèmic afectats 
presentin, si ho consideren convenient, al·legacions motivades sobre la proposta 
de canvi de de denominació de la Facultat de Psicologia per Facultat de Psicologia 
i de Logopèdia i, eventualment, que es facin arribar a la Secretaria General. 
 
SEGON. Comunicar el present acord a les Facultats i Escola, als departaments, 
instituts universitaris d'investigació propis, i personal acadèmic que imparteix 
docència a la Facultat de Psicologia. 
 
5.2. Ratificació de la modificació del reglament de la Facultat de Ciències de l’Educació 
 
La secretària general informa de la modificació del reglament de la Facultat de Ciències 
de l’Educació aprovada per acord de la Junta de Facultat de data 9 d’abril de 2024. El 
nou text, entre d’altres, suprimeix l’article 12 que regula la mesa de la Junta; modifica la 
composició de la Junta Permanent i crea les comissions delegades d’Igualtat, Qualitat i 
Serveis Propis de la Facultat.  
  
Per assentiment el Consell de Govern aprova el següent:  
 
PRIMER. Ratificar la modificació del Reglament de la facultat de Ciències de 
l’Educació en els termes del document que s’annexa núm. 2. 
 
SEGON. Establir la seva entrada en vigor a partir del dia següent de la seva 
aprovació per part del Consell de Govern. 
 
TERCER. Encarregar la secretària General l'execució i el seguiment d'aquests 
acords. 
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6. Propostes de normatives: 
 
6.1. Aprovació del Programa de Política Climàtica de la UAB 
 
La secretària general dona la paraula al vicerector de Campus i Sostenibilitat, en relació 
amb l’aprovació d’una política climàtica a la UAB. Explica que el Pla Estratègic 2018- 
2030, aprovat al Claustre del 27 de febrer de 2019, en la línia estratègica 4 (Campus 
UAB) defineix els campus de la UAB com «espais per afavorir la relació, la confluència 
i la cohesió dels diferents col·lectius de la comunitat universitària». Concretament, en 
l’objectiu 3 s’explicita: «Esdevenir un referent en responsabilitat social universitària 
(RSU). Implantar un model d’universitat sostenible, fent especial èmfasi en la formació i 
la conscienciació mediambiental i en la mobilitat (interna i externa)». El Pla Campus SiS, 
aprovat el 28 de juny de 2023 per la Comissió de Campus, Sostenibilitat i Agenda 2030, 
reforça la contribució de la UAB a l’assoliment en les àrees de salut i sostenibilitat. En 
data de 9 d’abril de 2024 la Comissió de Campus, Sostenibilitat i Agenda 2030 va 
informar favorablement del Programa de Política Climàtica de la UAB. Explica que és un 
document amb dotze compromisos, necessari per al desenvolupament de la Universitat. 
El punt de partida es remunta al 2015 respecte a les emissions de gasos d’efecte 
hivernacle. Explica que es va produir un canvi substancial en el moment en què la 
Universitat va decidir comprar energia elèctrica, amb la qual cosa va passar d’emissions 
d’abast 2 a emissions d’abast 0. Fa una diferenciació entre les emissions d’abast 1 
(pròpies de l’activitat de la Universitat), d’abast 2 i d’abast 3 (aquelles que són 
conseqüència de les activitats dutes a terme per la Universitat). L’objectiu és reduir els 
consums de recursos com l’aigua i l’energia. Es vol que al 2030 no es consumeixin 
combustibles fòssils. Considera que nosaltres no podem establir objectius de reducció 
d’emissions d’abast 3 perquè no depenen directament de nosaltres, tot i que podem 
ajudar a disminuir-les. Es promou que el campus sigui un espai de transició.  
 
S’obre el torn de paraules en què (i) es pregunta si amb l’aprovació d’aquest pla estem 
anant més enllà de les obligacions legals o ens limitem a complir amb els requeriments 
legals. El vicerector considera que no som innovadors ja que hi ha altres universitats 
arreu del món que estan més avançades en aquest tema i que es fa per complir les 
obligacions legals. El que sí que es vol és que les institucions adjacents i la ciutadania 
ens vegin com un referent al territori. (ii) Es pregunta si hi ha alguna previsió sobre la 
gestió de la mobilitat en el Pla. El vicerector diu que tenim el Pla de mobilitat 2018-2024 
sobre el qual s’ha de fer l’anàlisi per fer les propostes per al 2026. (iii) Es pregunta si 
aquest pla recull uns indicadors a partir dels quals tothom sàpiga si estem complint els 
objectius i les càrregues que hauran d’assumir els centres al respecte. El vicerector 
comenta que hem d’abaixar un nivell per establir les fites per centres.  
  
Per assentiment el Consell de Govern aprova el següent:  
 
PRIMER. Aprovar el programa de Política Climàtica de la UAB, en els termes del 
document que s’annexa núm. 3. 
 
SEGON. Encarregar al vicerector de Campus i Sostenibilitat l’execució i el 
seguiment d’aquest acord. 
 
TERCER. Comunicar els presents acords a la Direcció d’Arquitectura i Logística, 
per tal que porti a terme les mesures necessàries per a fer-los efectius. 
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6.2. Aprovació de la Política de la facultat o escola davant situacions de violències de 
gènere i LGBTI-fòbiques i altres discriminacions 
 
La secretària general presenta el document Política de la facultat o escola davant 
situacions de violències de gènere i LGBTI-fòbiques i altres discriminacions. Comenta 
que és un document que té per objecte harmonitzar les polítiques de gènere en tots els 
centres dels campus com a document marc per tal de prevenir i vehicular situacions de 
violències de gènere. És un document que complementa el Protocol per prevenir i actuar 
contra l’assetjament sexual, l’assetjament per raó de sexe, orientació sexual, identitat 
de gènere o expressió de gènere, i la violència masclista de la UAB, així com, el Protocol 
Marc de la Generalitat. Destaca que la Facultat de Ciències i la Facultat de Ciències 
Polítiques i Sociologia van crear les seves polítiques, les quals han inspirat el document 
que avui se sotmet a consideració dels membres de la Comissió. La voluntat és que 
aquest document sigui un mínim aplicable a tots els centres sense perjudici que els 
centres puguin especificar situacions que li són pròpies. Explica l’estructura del text. 
Destaca la responsabilitat personal de tots els membres de la comunitat de fer efectives 
les polítiques de gènere. Es regulen les relacions consensuades entre membres de la 
comunitat amb supervisió directe entre PDI i alumnat. Si hi ha relació vertical, s’han de 
prendre mesures de supervisió. No s’han regulat les relacions entre els membres del 
PTGAS perquè s’ha considerat que és una qüestió que es regula en les relacions 
laborals. La Comissió d’Igualtat i Responsabilitat Social Universitària va informar 
favorablement sobre aquesta política en data 11 d’abril de 2024. 
  
S’obre un torn de paraules en què (i) Es pregunten si cada centre ha d’aprovar un 
reglament o bé si aquest document té efectes a tots els centres. (ii) S’agraeix la iniciativa 
d’aprovar aquest document. (iii) Es demana ampliar la denominació del text per incloure-
hi la paraula instituts. (iv) S’agraeix l’impuls realitzat per la Facultat de Ciències i per la 
Facultat de Ciències Polítiques i Sociologia. La secretària general fa extensiu l’agraïment 
a l’equip de l’Observatori per a la Igualtat. Comenta que és un document que té per 
objecte harmonitzar polítiques però no unificar-les, per deixar un marge de maniobra als 
centres perquè puguin recollir les seves particularitats.  
  
Per assentiment el Consell de Govern aprova el següent:  
 
PRIMER. Aprovar el document de ‘Política de la Facultat o Escola i Instituts, 
davant situacions de violències de gènere i LGTBIfòbiques i, altres 
discriminacions’ en els termes de l’Annex núm. 4. 
 
SEGON. Encarregar a la secretària general l’execució i seguiment d’aquests 
acords. 
 
TERCER. Comunicar els presents acords a la directora de l’Observatori, per tal 
que porti a terme les mesures necessàries per a fer-los efectius 
 
6.3. Aprovació del Reglament del Registre del Teixit Associatiu de la UAB 
 
La secretària general dona la paraula a la vicerectora d’Alumnat i d’Ocupabilitat, qui 
informa de la proposta de derogar el Reglament del Teixit Associatiu de la UAB aprovat 
per la Comissió d’Afers d’Estudiants de 29 de juny de 2011 i modificat per la Comissió 
d’Ocupabilitat de 14 de març de 2024 i aprovar-ne un de nou. Explica que la UAB 
vol fomentar, impulsar i garantir la participació i el protagonisme actiu de l’alumnat en la 
vida universitària, la qual cosa genera un impacte positiu en la comunitat i 
permet l’adquisició de competències transversals, possibilita la continuïtat en l’entorn 
universitari dels espais on els estudiants participen fora de la UAB i consolida 
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el sentiment de pertinença i arrelament a la institució. Es vol disposar d’un registre de 
les associacions d’estudiants de la UAB i se’n vol regular el funcionament, així com els 
drets i deures. En data de 29 de juny de 2011 la Comissió d’Afers d’Estudiants del 
Consell de Govern va aprovar el Reglament del Registre del Teixit Associatiu de la UAB. 
Explica que s’ha produït una gran evolució en el context de la participació universitària, 
la qual cosa fa que el document que actualment tenim aprovat hagi quedat molt des-
actualitzat, motiu pel qual es considera necessari l’elaboració d’un nou document que 
reculli les necessitats actuals i els canvis realitzats. S’han actualitzat tipus de col·lectius 
i establert els requisits. S’han afegit drets com el de participar en assembles. Poden triar 
un representant. El document que es presenta a aprovació s’estructura en set articles 
en què es regula la definició de Col·lectiu UAB, els requisits per ser reconegut com a 
Col·lectiu UAB, el procediment d’alta en el registre, els drets i deures, i els efectes de 
l’incompliment del reglament. La modificació del reglament ha rebut un informe favorable 
de la Comissió d’Alumnat i Ocupabilitat en la comissió del proppassat 14 de març de 
2024. 
 
Per assentiment el Consell de Govern aprova el següent:  
 
PRIMER. Aprovar el Reglament del Registre del teixit associatiu de la UAB en els 
termes de l’Annex núm. 5. 
 
SEGON. Derogar el Reglament del Registre del teixit associatiu de la UAB aprovat 
per la Comissió d’Afers d’Estudiants del Consell de Govern el 29 de juny de 2011. 
 
TERCER. Encarregar la vicerectora d’Alumnat i d’Ocupabilitat l’execució i 
seguiment d’aquest acord. 
 
QUART. Comunicar el present acord a la cap del Gabinet del Rectorat, per tal que 
porti a terme les mesures necessàries per a fer-ho efectiu. 
 
6.4. Aprovació de la modificació del Reglament del Consell d’Estudiants de la UAB 
 
La secretària general dona la paraula a la vicerectora d’Alumnat i d’Ocupabilitat, qui 
informa que el Reglament del Consell d’Estudiants de la UAB el va aprovar el Consell 
de Govern de 25 d’abril de 2012, i es va modificar per l’acord del 8 de febrer de 2018 i 
ara es volen dur a terme una sèrie de modificacions per tal de millorar la gestió del 
Consell d’Estudiants. En l’article 4 es permeten les reunions telemàtiques. En l’article 5, 
s’amplia el mandat dels membres de l’òrgan d’un a dos anys. A l’article 6 es concreten 
dos supòsits per perdre la condició de membre del Consell d’Estudiants. A l’article 7 es 
millora la redacció pel que fa a la disposició d’espais. A l’article 8 s’incorpora com a 
competència del Consell d’Estudiants la facultat de proposar l’alumnat com a membre 
de les comissions delegades del Consell de Govern. A l’article 10 s’estableixen dues 
reunions mínimes anuals, en lloc de 6. A l’article 11 es dinamitza el règim de 
funcionament del Consell d’Estudiants amb un reunió semestral i un quòrum mínim del 
20 % dels seus membres. A l’article 13 es flexibilitza el règim de funcionament de la 
Comissió Executiva. Se suprimeixen els articles 21 (assistència) i 23 (substitucions). A 
En l’article 24 s’exigeix la motivació per presentar una moció de censura contra un 
membre de la Comissió Executiva. D’aquesta modificació normativa, se’n va informar 
favorablement a la comissió de la Comissió d’Alumnat i Ocupabilitat de la UAB, de data 
14 de març de 2024. 
 
Per assentiment el Consell de Govern aprova el següent:  
 
PRIMER. Aprovar la modificació del Reglament del Consell d’Estudiants de la 
Universitat Autònoma de Barcelona en els termes de l’Annex núm. 6. 
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SEGON. Prorrogar el mandat dels actuals membres del Plenari fins el 30 de juny 
de 2025. 
 
TERCER. Encarregar la vicerectora d’Alumnat i d’Ocupabilitat l’execució i 
seguiment d’aquest acord. 
 
QUART. Comunicar el present acord a la vicegerent competent en matèria 
d’alumnat, per tal que porti a terme les mesures necessàries per a fer-ho efectiu. 
 
6.5. Aprovació de la modificació del Procediment de gestió dels conflictes d’interès en 
matèria de contractació pública a la UAB 
 
La secretària general informa que la Universitat Autònoma de Barcelona, com a 
Administració Pública, està sotmesa a tota la normativa en matèria de Contractació 
Pública així com la del Règim Jurídic del Sector Públic. El Consell de Govern va aprovar 
l’1 de desembre de 2021 el Pla antifrau i el 27 d’octubre de 2022 el Procediment de 
gestió dels conflictes d’interès en matèria de contractació pública a la Universitat. Aquest 
darrer procediment té per objecte establir els passos que ha de seguir l’òrgan de 
contractació de la UAB i el personal al seu servei que participa en el desenvolupament 
del procediment de licitació quan, d’ofici o a instància de part, es detecta un conflicte 
d’interès real o potencial en el marc dels procediments de contractació i compres de la 
Universitat, per establir les mesures correctives que s’escaiguin per garantir la 
imparcialitat dels processos esmentats. Explica que s’ha detectat la necessitat de 
modificar el procediment de gestió de conflictes d’interès: no es podrà adjudicar de forma 
directa a una persona física o jurídica en la qual es doni una circumstància de presumpte 
conflicte d’interès amb un titular/responsable d’un conflicte d’interès i es millora el 
procediment de gestió del conflicte d’interès. En data 28 febrer de 2024 la Comissió 
Antifrau va informar favorablement de la modificació del Procediment de gestió dels 
conflictes d’interès en matèria de contractació pública a la Universitat. 
 
Per assentiment el Consell de Govern aprova el següent:  
 
PRIMER. Aprovar la modificació del Procediment de gestió dels conflictes 
d’interès en matèria de contractació pública a la UAB, en els termes del document 
que s’annexa núm. 7. 
 
SEGON. Encarregar la secretària general l’execució i el seguiment d’aquests 
acords. 
 
TERCER. Comunicar els presents acords a la vicegerent d’Economia, per tal que 
porti a terme les mesures necessàries per a fer-los efectius. 
 
 
7. Cessions d’espais i d’altres béns de titularitat de la UAB 
 
La secretària general dona la paraula a la vicerectora d’Innovació, Transferència i 
Emprenedoria, que presenta la proposta de formalització d’un contracte d’opció de 
llicència, en exclusiva, de la patent EP22383094.4 titulada «A thermoresponsive 
composition with tunable light transmitance», així com del saber fer associat, per al camp 
d’aplicació de les smart windows, propietat de la UAB (50 %), ICN2 (37,5 %) i CSIC 
(12,5 %), en què els inventors de la UAB són Jaume Otaegui Rabanal (50 %) i Jordi 
Hernando Campos (50 %), en els termes establerts a l’informe d’idoneïtat lliurat pel cap 
de l’oficina de valorització i patents de data 15 d’abril de 2024. 
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Per assentiment el Consell de Govern aprova el següent:  
 
PRIMER. Informar favorablement l’autorització per formalitzar un contracte 
d’opció de llicència, en exclusiva, de la patent EP22383094.4 titulada “a 
thermoresponsive composition with tunable light transmitance, així com del 
know-how associat, pel camp d’aplicació “Smart Windows”, propietat de la UAB 
(50%), ICN2 (37,5%) i CSIC (12,5%), on la UAB té qualitat de llicenciant, i l’empresa 
FUTURECHROMES SL de llicenciatària, en els termes establerts a l’informe 
d’idoneïtat lliurat pel cap de l’oficina de valorització i patents de data 15 d’abril de 
2024 (Document 8 -Confidencial a disposició dels membres del Consell de Govern 
a la OCI). 
 
SEGON. Elevar al Consell Social el present acord, per tal que exerceixi les seves 
competències. 
 
TERCER. Encarregar la vicerectora d’Innovació, Transferència i Emprenedoria, 
l’execució i seguiment d’aquest acord. 
 
QUART. Comunicar els presents acords al vicegerent de Recerca, per tal que porti 
a terme les mesures necessàries per a fer-los efectius. 
 
 
8. Nomenament de doctor o de doctora honoris causa: 
 
8.1. Nomenament de doctora honoris causa: Facultat de Medicina 
 
La secretària general informa de la petició formulada pel Deganat de la Facultat de 
Medicina, i l’acord de la Junta de la Facultat de data 12 de desembre de 2023 pel qual 
se sol·licita al Consell de Govern el nomenament de la doctora Ingrid E. Lundberg com 
a doctora honoris causa de la Universitat Autònoma de Barcelona. 
  
El degà de la Facultat de Medicina fa una petita presentació a favor de la professora 
Ingrid E. Lunberg agraint que pugui ser la persona que representi la Facultat de Medicina 
per presentar per consideració dels membres d’aquest Consell de Govern la concessió 
de la distinció de doctora honoris causa a la professora Ingrid E. Lundberg. El degà 
destaca que té una àmplia experiència tant a l’activitat docent com de recerca, com 
també en el tractament de les malalties autoimmunes, especialment amb la miositis. 
Comenta que aquesta iniciativa neix del Departament de Medicina i s’ha ratificat de 
manera unànime per la Junta Permanent de la nostra facultat el 12 de desembre de 
2023.  
 
Seguidament, el doctor Albert Selva O’Callaghan, director del Departament de Medicina, 
fa una exposició dels aspectes més rellevants de la trajectòria acadèmica i professional 
de la professora Lundberg, qui és catedràtica de Medicina, a la divisió de Reumatologia 
i al Departament de Medicina a l’Institut Karolinska (Suècia), i al mateix temps, exerceix 
la seva activitat assistencial com a metge a l’Hospital Universitari Karolinska com a 
consultora sènior i, a més a més, és una doctora que durant el seu període de formació, 
ja va tenir la inquietud de participar i formar-se en el Departament de Neurologia de la 
Clínica Mayo, a Rochester, als EUA, i també al Departament d’Epidemiologia i 
Reumatologia a l’Escola de Harvard American School, a Boston, als EUA també. 
Destaca que ha portat més de trenta tesis doctorals, fruit de les quals s’han produït 
nombroses publicacions, recollides en revistes indexades, més de 300. Destaca la 
participació de la doctora Lundberg en l’estudi de les malalties autoimmunes dirigides 
contra el teixit muscular (miositis o miopaties inflamatòries) i algunes de les seves 
contribucions que s’han centrat en l’estudi genètic. El diagnòstic no és senzill, ja que 
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comenta que són malalties poc freqüents. Van poder agrupar diverses societats 
científiques per establir uns criteris diagnòstics i classificatoris que permetin avançar en 
el coneixement d’aquestes malalties i que, alhora, van rebre el suport de l’Acadèmia 
Americana de Reumatologia i de l’Europea. També va establir un registre a escala 
mundial d’aquesta malaltia tan infreqüent que agrupa un centenar o a vegades milers 
de malalts i que aquest fet contribueix a avançar en el coneixement d’aquestes malalties. 
Ha estat capaç d’establir un marcador d’extraordinària importància per saber diferenciar 
aquestes malalties inflamatòries d’altres malalties musculars que no tenen tractament, 
que són les distròfies i que, per tant l’actitud dels metges a l’hora d’afrontar aquestes 
malalties és totalment diferent amb aquestes aportacions. La professora Lundberg 
també destaca en l’àmbit organitzatiu ja que organitza congressos i reunions anuals, 
que van començar l’any 2015 i que s’han anat reproduint cada dos anys, a excepció del 
període de la pandèmia. L’última es va celebrar a Pittsburgh fa menys d’un mes i es va 
centrar en l’estudi de la recerca, de la docència i de l’assistència d’aquestes malalties, 
els quals han contribuït al coneixement d’aquestes malalties i sobretot a minimitzar el 
patiment d’aquests malalts. La vinculació de la professora Lundberg amb aquesta 
universitat es concreta en la participació en nombrosos projectes de recerca des del 
2002. El doctor Selva acaba la seva intervenció considerant que el reconeixement 
d’aquesta distinció és una aposta de futur ja que la relació amb l’Institut Karolinska ha 
sigut molt productiva, hi ha una sèrie de línies que estan actives i que volen 
desenvolupar. 
 
Es procedeix a fer la votació secreta i el resultat és de 33 vots a favor, 0 abstencions i 0 
vots en contra. 
 
Per assentiment el Consell de Govern aprova el següent:  
 
PRIMER. Nomenar la doctora Ingrid E. Lundberg doctora honoris causa de la UAB. 
 
SEGON. Encarregar a la secretària general l'execució i el seguiment d'aquest 
acord. 
 
TERCER. Comunicar el present acord al Deganat de la Facultat de Medicina. 
 
 
9. Afers de tràmit 
 
9.1. Aprovació dels complements retributius addicionals per mèrits de recerca del 
personal docent i investigador. Avaluació AQU Catalunya 2022  
 
La secretària general dona la paraula a la vicerectora de Personal Acadèmic, qui informa 
sobre la proposta de complements retributius addicionals per mèrits de recerca del 
personal docent i investigador. Avaluació AQU Catalunya 2022, que es basa en les 
sol·licituds d’avaluació de l’activitat investigadora del personal docent i investigador 
funcionari i contractat, per a períodes que hagin finalitzat com a màxim el 31 de 
desembre de 2022 i les certificacions emeses per l’AQU Catalunya referents als mèrits 
de docència del professorat de la UAB. 
  
Per assentiment el Consell de Govern aprova el següent:  
 
PRIMER. Donar-se per assabentats i donar per bona la proposta de l’Agència per 
a la Qualitat del Sistema Universitari de Catalunya de complements retributius 
addicionals per mèrits de docència del professorat funcionari i contractat de la 
UAB, que han obtingut avaluació positiva, en els termes que s’annexen núm. 9. 
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SEGON. Elevar aquest acord al Consell Social per a la seva aprovació, si escau. 
 
TERCER. Comunicar el present acord a l’Àrea de Gestió de Persones, per tal que 
portin a terme les mesures necessàries per a fer-lo efectiu. 
 
QUART. Encarregar a la vicerectora de Personal Acadèmic que faci l’execució i el 
seguiment d’aquests acords. 
 
 
10. Torn obert de paraules 
 
El rector aprofita per donar la benvinguda al doctor Ballart com a degà de la Facultat de 
Ciències Polítiques i Sociologia que s’ha incorporat tard a la reunió.  
 
La doctora Palet comenta que la Facultat de Ciències està obligada a fer sortides de 
camp amb els estudiants i que la incidència en el medi ambient de les sortides és 
inapreciable (per sobre del 2 % dels valors tabulats).  
 
 
I, com que no hi ha cap més punt per tractar, a les 12.31 h es dona per acabada la 
sessió, de la qual, com a secretària general, estenc aquesta acta. 
 
 
 
 
 
 
La secretària general        Vist i plau 

El rector 
  


